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Finanční výbor města Kostelce nad Orlicí 

Hospodaření činnosti ZŠ Gutha Jarkovského Kostelec 

nad Orlicí v oblasti najímání IT služeb 
 

 

1) Schůzka 

Schůzka všech zúčastněných proběhla dne 24. 1. 2024 v čase 9:00–10:15 v kanceláři starosty 

města. 

 

2) Účastníci 

Schůzky se účastnili Tomáš Kytlík – starosta, Jiří Němec – ředitel školy, Jakub Alimov – 

zástupce dodavatele a Tomáš Kavalek – člen finančního výboru. 

 

3) Výstup 

Na základě podnětu, který jsme jako FV obdrželi, kdy bylo zpochybněno hospodaření činnosti 

ZŠ Gutha Jarkovského Kostelec nad Orlicí v oblasti najímání IT služeb, došlo ke schůzce 

s panem ředitelem Němcem a zástupcem dodavatele panem Alimovem. 

 

Na úvod schůzky jsme si vysvětlili, z jakých důvodů se scházíme, a velmi rychle jsme došli 

k jednoduchému závěru, že podklady, na základě nichž vznikl podnět pro FV, a dle kterých 

došlo k porovnání nákladů na IT s jinými školami, jsou zcela nesrovnatelné. 

 

Pan Němec vysvětlil aktuální koncepci a vizi řešení IT ve škole, resp. ve všech jejich objektech. 

Pan Alimov podal podrobný technický pohled na celé řešení, způsoby spolupráce, fungování 

servisní podpory (helpdesku) a plány do budoucna. Obdrželi jsme kompletní seznam všech 

výkazů pracovníka, který má řešení v celé škole na starost. Namátkovou kontrolou cca poloviny 

výkazů jsem neshledal žádný, který by měl vyvolávat jakékoliv podezření špatného financování. 

 

Celé řešení je navrženo na profesionální špičkové úrovní s velkým důrazem na bezpečnost, a to 

zejména s ohledem na GDPR, což je ve škole zásadní. Škola využívá 8 serverů a více jak 

330 zařízení (což je nesrovnatelné s ostatními porovnávanými ZŠ), o které je řádně postaráno – 
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např. takovým způsobem, že data jsou šifrována a v případě zcizení zařízení nedojde k jejich 

úniku. Dále pak dodavatel pravidelně provádí bezpečnostní audity infrastruktury, má aktivní 

velkou řadu monitoringů včasného varování, aby v případě napadení sítě bylo vše včas řešeno. 

 

V neposlední řadě je myšleno i na fyzické vniknutí, kdy jsou hlavní Wi-Fi přístupové body 

chráněny certifikáty, na servery je omezený přístup administrátorům jen ve vybrané dny a časy, 

pokud se někdo pokusí přihlásit v jiný než povolený čas, vyvolá systém poplach apod. 

 

Větší podrobnosti bych s dovolením do zápisu nedával, neboť se jedná o bezpečnostní prvky, 

které jsou sice na velmi vysoké úrovni, ale je zbytečné potenciálním útočníkům v některých 

ohledech zlehčovat situaci. 

 

Ke konci schůzky jsme dostali od pana Alimova, který je mezinárodně certifikovaným 

specialistou na bezpečnost, některá doporučení ve vztahu k IT na MÚ, což si vzal na starost 

pan starosta Kytlík. Protože se dodavatel stará o IT i v ZUŠ, navrhl jsem městu jako zřizovateli, 

že by bylo vhodné stejné bezpečností standardy nasadit i v MŠ – řeší pan starosta Kytlík. 

 

4) Závěr 

Osobně jsem velmi potěšen přístupem pana ředitele Němce k IT a dále pak úrovní služeb 

dodavatele společnosti Alinet, zastoupené na schůzce panem Alimovem, které jsou vysoko nad 

fakturovanou částkou a na prvotřídní úrovni. 

 

 

 

 

 ………………………………………… 

Tomáš Kavalek, člen FV 
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